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عده ای در نگرش به صورت مساله نسبت به عملکرد دولت 
اشتباه تعمدی دارند. چرا که بعید است کسی وضعیت معیشتی 
جامعه، کاهش ارزش پول ملی و گرانی بالا و سرسام آور  کالاهای 
اساسی  را  ببیند و سپس ادعا کند که این دولت در کار و عملکرد 
خود موفق بوده است. از طرفی یکی از اعضای دولت هم 
گفته که ایران جزو اقتصاد های برتر جهان است و این از آن  
گل آقا( خالی  حرف هاست که جای مرحوم کیومرث صابری )
است که دوسه ویژه نامه برای جملاتی که برخی دولتمردان و 
حامیانش می گویند برود. منصفانه باید گفت که دولت تلاش 
خود را می کند اما معدل کارآمدی و عملکرد دولت بیش از 
این نیست. لذا تیراندازی را که بیش از یک یا دو متر نمی تواند 
تیر خود را پرتاب کند چگونه می توان در مسابقه تیراندازی 
شرکت داد. توان دولت همین قدر است و به نظر می رسد با این  
نامگذاری هایی که رهبری برای سال  انتخاب می کنند می توان 
داوری کرد که عملکرد دولت ها در سال های مختلف چگونه 
ح  بوده است. اینکه سال جهش تولید، مهار تورم و اینها مطر
می شود معلوم می شود که معدل کارآمدی دولت سازگاری 
ندارد و خود این مساله  تذکری غیرمستقیم است که دولت 
کارآمدی خود را نسبت به قبل کاهش دهد. پیداست  باید نا
که این تیم اقتصادی تیمی نیست که کار جدی از آن برآید. در 
حال حاضر مشکل اصلی کشور که بتوان برشمرد این است که 
دولت توانایی تغییر شرایط را ندارد. تصور کنید دشمن به یک 
شهر معتبری حمله کند و راه حل این است که با بسیج نیروها و 
برنامه ریزی مناسب دشمن را بیرون کنیم. کما اینکه در جنگ 
همین کار را کردیم. اما این دولت این قدرت را ندارد که بتواند 
وضعیت اقتصادی را ساماندهی کند. به نظر می رسد که حامیان 
کارآمدی را ندارند. لذا ناچارند  دولت شهامت اعتراف به نا
بگویند که عملکرد دولت موفق بوده و باید از این عملکرد فیلم 
ساخته و کتاب ها نوشته شود. اما قاعدتا نگاه جامعه نسبت به 
این مساله روشن است و شرایط را لمس می کند و نمی توان با 
گر مسئولان  حرف و گفتار درمانی نظر جامعه را منحرف کرد. ا
و حامیان دولت یک صبح تا ظهر در میان مردم در خیابان 
بچرخند می توانند بفهمند نظر جامعه آن چیزی نیست که 
حامیان دولت می گویند. اتفاقا جامعه خود نظر را در رویکرد به 
انتخابات نشان داد که دیدیم در برخی از شهرها درصد قابل 
توجهی از کسانی که واجد شرایط رای بودند و در ادوار گذشته 
هم شرکت کرده بودند مشارکت نکردند. لذا بهترین نظرسنجی 
صندوق های رای بود که نتایج آن را به راحتی می توان دید. البته 
گر دولت در مدیران خود تغییراتی انجام  اینکه گفته می شود ا
دهد شرایط بهبود خواهد یافت باید گفت بی تاثیر نیست. هر 
گر نگاه کنید این  چند که تغییرات بسیار کند است چنانکه ا
دولت کم تغییر ترین دولت بعد از انقلاب بوده است. از یک 
طرف یک دولتی مثل احمدی نژاد داشتیم که در تغییرات افراط 
می کرد تا جایی که با اخطار مجلس مواجه شد و از طرف دیگر 

این دولت که کمترین تغییرها را داشته است. 

کارآمدی  شهامت اعتراف به نا

 

یادداشت

  مهم ترین معیار برای 
برنامه ریزی اقتصادی کشور 

معاون اول رئیس جمهور در نخستین 
۱۴۰۳با  اقتصاد در سال  جلسه شورای 
و  اساسی  مباحثی  ارائه  لزوم  بر  کید  تأ
اظهار  اقتصاد  شورای  در  زیرساختی 
داشت: مهم ترین معیار برای برنامه ریزی 
سال  شعار  انتخاب  کشور  اقتصادی 
توسط مقام معظم رهبری است که باید 
ریل گذاری اقتصادی در این راستا انجام 
کید بر ارائه  پذیرد. محمد مخبر ضمن تا
اجرای شعار  از وضعیت  گزارشی دقیق 
سال گذشته در جلسه آتی، ادامه داد: در 
دولت برنامه ای برای تحقق شعار امسال 
با عنوان »جهش تولید با مشارکت مردم« 
تهیه و تصویب شده که باید در جلسات 
آتی شورای اقتصاد نحوه اجرای آن مورد 
بررسی قرار گرفته و به صورت دائم پایش 
کید بر اینکه در زمینه تحقق  شود. وی با تأ
جهش تولید اقدامات و تصمیمات بسیار 
خوبی در دولت اتخاذ شده، تصریح کرد: 
در  مردمی  مشارکت  افزایش  برای  باید 
راستای جهش تولید نیز با کمک مجلس 
ح های لازم  شورای اسلامی برنامه ها و طر
پیش بینی شود تا مردم بدانند مشارکت 
مردمی در اقتصاد و تولید چگونه امکان 

پذیر و عملیاتی است. 

عملیات روانی  دشمن
هیات  جلسه  حاشیه  در  کشور  وزیر 
ح انسداد  وزیران درخصوص اجرای طر
کرد: انسداد  ، بیان  کشور مرز در شرق 
بار  مرز یک پروژه قدیمی است و چند 
شروع و رها شده بود که با دستور رئیس 
جمهور و تخصیص منابع، در شرق کشور 
دنبال می شود و در حال اجراست. احمد 
ح شدن پرونده نیکا  وحیدی درباره مطر
کرمی در رسانه های بیگانه، گفت: الان  شا
دانشجویان در دانشگاه های آمریکا و اروپا 
در حال حمایت از مردم فلسطین هستند. 
می خواهند توجهات را از این اعتراضات 
دور کنند. از سویی می خواهند عملیات 
وعده صادق را مخدوش کنند. آنها آمدند 
و یک سوژه بسیار مضحک که همه ابعاد 
ح کردند که پاسخ  آن روشن است را مطر
آن هم داده شد و مشخص شد؛ دشمن و 
رسانه های آنها به گزارش های دروغ و دور 
از واقع متوسل شده اند تا عملیات روانی 

انجام دهند. 

 هیچ ایرانی 
کنش دشمن نترسید از وا

فرمانده کل سپاه اظهار داشت: وعده 
صادق ظهور قدرت اراده ملت ایران بود که 
اراده ملت ایران در اراده رهبر ملت ایران 
کم است. رهبری تجلیگاه  متجلی و مترا
اراده خداوند و اراده مردم است که در 
طول اراده خدا است، قدر نظام ولایی 
وعده  عملیات  است.  همین  دانستن 
صادق همه یک شکوه و اقتدار جدید را 
تجربه کردند. سردار سلامی گفت: رژیم 
دچار  الاقصی  طوفان  با  صهیونیستی 
شکست اطلاعاتی شده بود و با عملیات 
وعده صادق دچار شکست بازدارندگی 
شد. دهه ها مجاهدت، پذیرش سختی ها 
تیرها  از  که  ملامت هایی  ملامت ها،  و 
گاه و از  کمان ها از میان زبان های ناآ و 
کم دشمن همواره نقطه مرکزی  بغض مترا
هدایت نظام را نشانه گرفته تا این قائمه 
پایدار و این استوانه استوار و این رکن وثیق 
غلبه اسلام را تضعیف کنند. در ماجرای 
وعده صادق کامل دیدید هیچ ایرانی از 
کنشی نشان دهد  اینکه دشمن چه وا
نترسید. هیچکس از دشمن نترسید با 
دشمن  این  می کردند  فکر  همه  اینکه 

عکس العمل نشان می دهد. 

کامی آمریکا  نا
 ادامه از صفحه اول  / از این رو به نظر 
نمی رسد هیچ عاملی بتواند نتانیاهو و 
کابینه نظامی اش را از حمله به رفح باز 
بدارد و این امر غیرقابل اجتنابی است. 
او حتما حمله را خواهد کرد و دارد تلاش 
می کند که به نحوی آمریکا را راضی کند و 
کنان جنوب غزه را به  از طرفی برخی سا
شمال منتقل کند. هرچند از این اقدام هم 
واهمه دارد که جبهه جدیدی در منطقه 
شمال به وجود بیاید و خودش هم دچار 
گرفتاری های تصمیم گیری شده ولی آنچه 
کرات به نتیجه ای  قطعی است این مذا
نخواهد رسید و نتانیاهو نسبت به همان 
هدف نهایی که حمله به رفح است، اقدام 
خواهد کرد و یک فاجعه بزرگ انسانی به 
راه خواهد انداخت. اقدامی که ممکن 
است به نفع نتانیاهو در داخل کشور باشد 
ولی کاملا به زیان آمریکا و بایدن خواهد 
بود و روی انتخابات آمریکا اثر می گذارد. 
آمار  روز پیش هم  که چند  همان طور 
محبوبیت بایدن ۳۳ درصد نسبت به ۴۱ 
کامی  درصد ترامپ بود، امری که باعث نا
بایدن در انتخابات ماه نوامبر خواهد شد. 

 غلامعلی رجایی
فعال سیاسی

ه گا نظـــــــــــر
محمد جواد ظریف:   

گر FATF را نپذیرفتیم   ا
با تبعات آن روبه رو می شویم 

آرمان ملی: وزیر امور خارجه پیشین کشورمان اظهار داشت: 
دنیا گرفتار چالش شناختی است. خطاهایی که بعضا صورت 
ک نادرست است. دوستان ما در  می گیرد به دلیل شناخت و ادرا
ک خود را اصلاح می کنند و ما در اصلاح  جنوب خلیج فارس ادرا
ک تا حدودی عقب هستیم. محمدجواد ظریف گفت:  این ادرا
هنوز این تفکر غلط خرید امنیت در این کشورهای عربی وجود 
دارد. البته آنها به این نتیجه رسیده اند که نمی توانند با وابستگی 
به یک قطب برای خود امنیت تامین کنند. کویت قبل از اینکه به 
کشتی های خود پرچم آمریکا بزنند پرچم شوروی را نصب کرده 
کان دارند که باید  کی را کما بودند این کشورها این مشکل ادرا
امنیت را خرید و نخستین آنها صدام بود. آنها تلاش کردند امنیت را 
با کمک صدام بخرند. وی افزود: یکی از رهبران کشورهای حاشیه 
خلیج فارس شخصا به آقای روحانی گفتند که ما ۷۵ میلیارد دلار 
به صدام پرداخت کردیم. زمانی که ایران قطعنامه ۵۹۸ را پذیرفت 
کره صورت نگیرد، آتش بس صورت  و طارق عزیز گفت تا مذا
نمی گیرد، دبیرکل وقت سازمان ملل به وزیرخارجه وقت دولت 
ریگان زنگ زد و او به دبیرکل جواب داد که ما در مهرماه که به 
نیویورک بیاییم با شما در این باره گفت وگو خواهیم کرد. می دانید 
که تاریخ را نمی توان فراموش کرد. وقتی این شرایط پیش آمد 
دبیرکل به پادشاه وقت سعودی زنگ زد و ملک فهد در تماس با 
صدام، او را به پذیرش آتش بس متقاعد کرد. پادشاه وقت به صدام 
می گوید: »غرور ایرانی را زیر پا نگذار. عربستان در آن زمان این فهم 
را داشت که نمی تواند کاملا به صدام اعتماد و تکیه کند اما در عمل 
متفاوت هم عمل می کرد. وقتی سیاست خرید امنیت از عراق 
شکست خورد، این کشورهای عربی حوزه خلیج فارس برای خرید 
امنیت به سراغ شوروی و آمریکا رفتند. همین کشورها امروز برای 
خرید امنیت به سراغ اسرائیل رفتند و متوجه نیستند که اسرائیل 
در تاریخ خود از هیچکس حمایت نکرده و حتی به آمریکایی ها 
کرات آزادی گروگان ها لگد زده اند. اسرائیل در تاریخ تقلبی  در مذا
خود به هیچکس رحم نکرد. این اشتباه شناختی کنار نرفته است. 
رئیس سابق دستگاه دیپلماسی بیان کرد: زمانی که آرامکو را تیر 
غیب زد، سعودی ها انتظار حمایت از آمریکا داشتند و حالا هم به 
کی ما که  دنبال خرید امنیت از اسرائیل هستند. این اشتباه ادرا
گر در روندی شرکت نکنیم شکل نمی گیرد اشتباه  خیال می کنیم ا
گر fatf را نپذیرفتیم تنبیه نمی شویم و با تبعات  است. تصور نکنیم ا
کی دوم ما و اعراب  آن روبه رو نمی شویم. وی افزود: اشتباه ادرا
این است که فکر می کنیم آمریکا به دنبال گسترش حضور خود در 
منطقه است اما آمریکا به فکر انتقال حضور و نفوذ به خارج از این 
منطقه است. آمریکا دیگر قدر قدرت نیست. ما قدرت بزرگ داریم 
اما هژمون نداریم. در جهان امروز دیگر قطب نخواهیم داشت 
اما یکی از دلایل موافقت آمریکا با برجام، کاستن از حضور خود 
در منطقه بود. اعراب منطقه و اسرائیل به همین دلیل با برجام 
مخالف بودند که نمی خواستند شاهد کاهش حضور آمریکا در 

منطقه باشند. 

آرمان ملی: مقام معظم رهبری 
در روز معلم در دیدار هزاران نفر از 
 ، معلمان و فرهنگیان سراسر کشور
تکریم و تشکر از معلم را وظیفه فرد 
فرد ملت خواندند و با اشاره به اینکه 
آموزش وپرورش از لحاظ اهمیت و 
تأثیرگذاری با هیچ دستگاه دیگری 
افزودند:  نیست،  مقایسه  قابل 
هویت سازی نسل نوجوان و جوان 
و ایجاد شوق و امید در او، تحول 
و  مادی  توانمندسازی   ، مستمر
از  حمایت  معلمین،  غیرمادی 
کز تربیت معلم، تقویت معاونت  مرا
جامعه  در  الگوسازی  و  پرورشی 
معلمین، مهم ترین سرفصل های 
است.  آموزش وپرورش  کاری 
حضرت آیت ا... خامنه ای همچنین 
گسترش تظاهرات حمایت از ملت 
کشورهای  و  آمریکا  در  فلسطین 
اولویت  استمرار  نشانه  را  دیگر 
مساله غزه در افکار عمومی جهان 
کید کردند: جنایات  خواندند و تأ
همدستی  و  صهیونیستی  رژیم 
آمریکا با او، حقانیت مواضع نظام 
و ملت ایران را در نفی رژیم اشغالگر 
و بدبینی به آمریکا اثبات کرد و همه 
حل  برای  حلی  راه  هیچ  بدانند 
مسئله فلسطین جز بازگشت این 
مسلمان،  صاحبان  به  سرزمین 
یهودی و مسیحی آن وجود ندارد 
و  صهیونیستی  رژیم  با  روابط  و 
حل  را  مشکلی  عادی سازی، 
نخواهد کرد. ایشان با تبریک روز 
معلم به جامعه عزیز معلمان به 
عنوان پرورش دهندگان فضیلت 
گفتند:   ، کشور و سازندگان آینده 
توجه و احترام همگانی به معلمان، 
برای  بیشتر  جاذبه  ایجاد  باعث 
سطح  ارتقای  شریف،  شغل  این 
جامعه معلمین و در نتیجه، ارتقای 
کشور می شود و لازم است رسانه ها 
عمومی  تریبون های  صاحبان  و 
و  معلم  جایگاه  تبیین  زمینه  در 
ضرورت تمجید از او، فعال شوند. 
مقام معظم رهبری علت متفاوت 

بودن اهمیت آموزش وپرورش با 
منابع  تربیت  را  دستگاه ها  دیگر 
گفتند: همه  انسانی برشمردند و 
نیروی  بکارگیرنده  دستگاه ها 
انسانی هستند اما آموزش وپرورش، 
 پرورش دهنده منابع انسانی است. 
حضرت آیت ا... خامنه ای معلمان 
فعال را هویت سازان نسل نوجوان 
هر  گفتند:  و  دانستند  جوانان  و 
حرف و رفتار و موضع گیری و حتی 
شخصیت سازی  در  معلم  اشاره 
نسل نو تأثیر دارد. ایشان وجود 
غیرقابل  را  خوب  انسانی  نیروی 
سرمایه های  و  منابع  با  مقایسه 
گفتند:  و  خواندند  طبیعی 
علم  سلامت،  امنیت،  پیشرفت، 
و تحقق همه ارزش های انسانی 
گرو وجود  کشور در  و اسلامی در 
نیروی انسانی مناسب است که این 
کار عظیم برعهده آموزش وپرورش 
است. حضرت آیت  ا... خامنه ای 
سخنان وزیر آموزش وپرورش در 
این دیدار را خوب ارزیابی کردند 
و افزودند: بحمدا... برخی نکاتی 
بیان  گذشته  سال های  در  که 
گرفته  کرده ایم در مسیر اجرا قرار 
است. مقام معظم رهبری در تبیین 
سرفصل های مهم آموزش وپرورش، 
مهم ترین  را  تحول  سند  اجرای 
و  انفعال  از  گفتند:  و  خواندند 
کم توجهی به این سند در سال های 

بازنگریِ  اما  کردیم  ضرر  گذشته، 
در حال نهایی شدن این سند و 
آن خبر  تدوین نقشه راه اجرایی 
خوبی است که ترمیم سند تحول 
و  داخل  نخبگان  از  استفاده  با 
خارج آموزش وپرورش، باید مستمر 
»توانمندسازی«،  یابد.  ادامه 
حضرت  که  بود  دومی  سرفصل 
آیت ا... خامنه ای در باب وظایف 
کردند.  ح  مطر آموزش وپرورش 
توانمندسازی  گفتند:  ایشان 
معیشتی و مادی معلمان همیشه 
کنون نیز هرچه  کید بوده و ا مورد تأ
زمینه  این  در  باید  است  ممکن 
رهبری  معظم  مقام  شود.  تلاش 
بیان کردند: توانمندسازی اما محور 
دیگری هم دارد  و آن قوام یافتگی 
کار »معلمی« است؛ یعنی معلم از 
نیروی معنوی و عشقی که در وجود 
هر انسانی به تعلیم و تربیت وجود 
دارد، استفاده کند و با بهره مندی از 
ملزومات، نیازها و تجربیات، شغل 
پرمرتبت معلم را قوام و استواری و 
استحکام دهد. ایشان در همین 
بحث، نیت، روحیه، انگیزه و درک 
حقیقی از »معلمی« را لازمه پرورش 
نسل  نو دانستند و افزودند: معلمی 
محقق  تدریس  و  کلاس  با  صرفاً 
نمی شود. حضرت آیت ا... خامنه ای 
کز تربیت معلم  همچنین تقویت مرا
را لازمه دستیابی جامعه معلمین 

به سطح تراز خواندند و افزودند: 
کز  دانشگاه فرهنگیان و دیگر مرا
تربیت معلم باید کاملاً تقویت شوند. 
معظم  مقام  که  سومی  سرفصل 
رهبری به تبیین پرداختند، اهمیت 
و لزوم تقویت معاونت پرورشی بود. 
ایشان گفتند: در برهه ای عده ای 
لازم  پرورشی  معاونت  می گفتند 
نیست و خود معلم در کنار تعلیم 
وظیفه پرورش را هم انجام می دهد؛ 
البته این حرف درست است اما 
صرف توجه معلم به مسائل پرورشی 
کافی نیست و باید مجموعه ای، 
متولی این مسئله بسیار مهم باشد. 
حضرت آیت ا... خامنه ای، جلوگیری 
آسیب های  شیوع  و  ایجاد  از 
اجتماعی را جزو توقعات از جوانان 
خواندند و گفتند: مقدمه و شرط 
تحقق این مهم آن است که در خود 
مدارس آسیب های اجتماعی وجود 
نداشته باشد که این جزو وظایف 

معاونت پرورشی است. 
آینده  تضمین کننده  امید   

کشور است
تبیین صحیح مسائل بنیادی 
نوجوانان  برای  نظام  و  کشور 
و جوانان، وظیفه دیگر معاونت 
پرورشی بود که مقام معظم رهبری 
گر میلیون ها  با اشاره به آن گفتند: ا
جوان و نوجوان، مصالح بنیادی و 
مسائل اساسی کشور را بشناسند، از 
گاه باشند  جبهه دوست و دشمن آ
و در مقابل اهداف دشمنان ملت 
سرمایه گذاری  شوند،  کسینه  وا
سیاسی  و  رسانه ای  عظیم 
دشمنان نتیجه ای نخواهد داد. 
حضرت آیت ا... خامنه ای افزودند: 
دانش آموزان، جوانان و نوجوانان 
باید از منطق و عقلانیت سیاست ها 
و رفتار نظام باخبر باشند و بدانند 
پشت شعارهای »مرگ بر آمریکا« و 
»مرگ بر اسرائیلِ« ملت چه منطقی 
نهفته است و چرا ایران حاضر به 
و  کشورها  برخی  با  روابط  ایجاد 
دولت ها نیست.  ادامه در صفحه 6

مقام معظم رهبری در دیدار هزاران نفر از معلمان و فرهنگیان سراسر کشور تبیین کردند: 

سرفصل های آموزش و پرورش تراز انقلاب
   دانشجویان آمریکایی نه تخریب کردند نه شیشه ای شکستند، اما این جور با آن ها رفتار می شود 

 میزان  افزایش حقوق مستمری 
 بگیران  تامین اجتماعی

   سخنگوی دولت اظهار کرد: به 
پیشنهاد سازمان تامین اجتماعی 
حقوق  افزایش   ، کار وزارت  و 
مستمری بگیران تامین اجتماعی 
حداقل  حقوق  و  شد  تصویب 
بگیران بازنشستگان حوزه تامین 
اجتماعی ۳۵ درصد افزایش یافت 
و  همسر  دارای  بازنشسته  یک  و 
یک فرزند حداقل حقوق بالای ۱۰ 
میلیون تومان خواهد شد. برای 
سایر سطوح ۲۲ درصد به اضافه 
عدد ثابتی که معمول هر سال بود 
در هیات وزیران تصویب شد. علی 
بهادری جهرمی گفت: سایر اجزای 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی 
مثل حق اولاد و عائله مندی هم 
افزایش قابل قبولی داشته است. 
ابلاغ  از  ماه  شش  افزود:  وی 
سیاست های اقتصاد دریا می گذرد 
و قرار بود تا دولت برنامه آن را تدوین 
زمان  و  تفصیلی  برنامه  این  کند. 
بندی شده به تصویب دولت رسید. 
سازوکار اجرای این برنامه و وظایف 
هر دستگاه مشخص شده است این 
برنامه جامع است و ۴۰ حکم دارد و 

مبتنی بر یک سند است. 

امیدوارم همکاری  دولت 
و مجلس بهتر شود

الگوگیری از نظام 
آموزشی امام صادق)ع( 

اظهار  دولت  پارلمانی  معاون   
داشت: دو جلسه با حضور رئیس 
روسای  اقتصاد،  وزیر  مجلس، 
کمیسیون های اقتصادی مجلس 
درباره  مرکزی  بانک  رئیس کل  و 
وضعیت بازار ارز تشکیل شد. سید 
از  هدف  گفت:  حسینی  محمد 
تشکیل این نشست کنترل بازار ارز 
با همکاری دو قوه بود. برنامه های 
دولت در این زمینه تهیه و اعلام 
شد. وی با اشاره به تعامل دولت 
از  گفت:  دوازدهم،  مجلس  با 
مجلس فعلی هم راضی هستیم، 
اما امیدوارم در مجلس آینده این 
حسینی  شود.  بهتر  همکاری ها 
در  مجلس  و  دولت  نظر  اختلاف 
طبیعی  را  کشور  مختلف  مسائل 
دانست و ادامه داد: اختلاف نظر 
کارشناسان دولت و مجلس طبیعی 
است اما هیچ تنشی بین دولت و 
مجلس وجود ندارد. در قضیه برنامه 
و بودجه اختلافاتی وجود داشت، 
اما آنچه مجلس تصویب کرد و به 
تایید شورای نگهبان رسید توسط 

دولت اجرا می شود. 

 دبیر شورای نگهبان در خصوص 
شهید مطهری اظهار داشت: در کنار 
آثار شهید مطهری که حقیقتا سرمایه 
فرهنگی و علمی جامعه ماست، باید 
سیره علمی اثرگذار ایشان نیز تبیین 
گفت:  شود. آیت ا... احمد جنتی 
مطهری)ره(  شهید  ممتاز  گی  ویژ
نیازشناسی علمی و فرهنگی جامعه 
بود و چون حرکت خود را براساس 
این نیازشناسی دقیق ساماندهی 
کرد در بیداری جامعه نقش تاثیرگذار 
کید کرد که  داشت. وی همچنین تا
معلمی از نگاه معارف اسلامی یک 
شغل نیست، بلکه یک مجاهدت 
است و هرچه این مجاهدت کامل تر 
سعادتمندتر  جامعه  شود،  انجام 

خواهد شد. 

گزارش »آرمان ملی« از قراردادهای حمل و نقل عمومی؛ 

گن های پرحاشیه وا
 آرمان ملی-  یاسمین طالقانی: رفت 
کانی به چین زیاد است و همین  و آمد زا
نکته  اما  شده  حساسیت  سبب  ع  موضو
این  دستاوردهای  درباره  تامل  قابل 
پیش  چندی  مجلس  رئیس  سفرهاست. 
گفته بود: »قرارداد های منعقدشده از این 
زش یک میلیارد و ۶۷۰  سفر قرارداد به ار
و در بخش حمل و نقل، ۵۷۹  میلیون یور
میلیون یورو در حوزه زباله سوز و ۴۰۰ میلیون 
و نیز در بخش هوشمندسازی است.  یور
همچنین بسته خودرویی سفر اخیر شامل 
۲هزار و ۵۰۰ دستگاه اتوبوس برقی، ۱۰ هزار 
کسی  ون برقی، ۲۷ هزار و ۵۰۰ دستگاه تا
کسی  برقی شامل ۲ هزار و ۵۰۰ دستگاه تا
شاسی بلند برای مسیر فرودگاه و بخش های 
مشابه است« قرارداد حمل و نقل، حواشی 
اعضای  بی خبری  جمله  از  آفرید  زیادی 
شورای شهر که معتقدند باید با آنها مشورت 
و مجوز اخذ می شد. این قرارداد هنوز در 
اختیار اعضای شورای شهر قرار نگرفته که 
سبب اعتراض آنها شد به نحوی که ۷ عضو 
کانی از صحن  شورا در اعتراض به اقدام زا

ج شدند.  خار
گن ها حدود ۱۲ آبان می رسد   وا

کمیسیون  گذشته رئیس  ۱۷ آبان سال 
عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر 
گن های چینی  تهران از ورود اولین سری وا
متروی تهران تا ۱۲ ماه آینده خبر داده بود. 
سید جعفر تشکری هاشمی با اشاره به بومی 
گن های خریداری شده از چین  سازی وا
گن های  وا گفته ها  برخی  برخلاف  گفت: 
خریداری شده از چین قرار است در داخل 
بومی سازی شوند و انتقال دانش صورت 
گن متروی  ۶۳۰ وا گفت: پروژه  گیرد. وی 
تهران که از چین خریداری شده بزرگ ترین 
پروژه تأمین ناوگان مترو در تاریخ متروی 
تهران است. وی با اشاره به افزایش تعداد 
گن های خریداری شده به ۷۹۱ دستگاه،  وا
کشور به عنوان  افزود: با موافقت وزارت 
کارفرما، معادل ۲۵ درصد حجم پروژه ۶۳۰ 
گن افزایش یافته و خرید  گن برابر ۱۶۱ وا وا
گن معادل ۱۱۳ رام  نهایی جمعا به ۷۹۱ وا

گنه رسیده است. تشکری هاشمی  قطار ۷ وا
گنه  گفت: در بستر این قرارداد ۸ قطار ۷ وا
آماده  به صورت   CBU گن  وا  ۵۶ معادل 
کشور خواهد شد.  از سازنده چینی وارد 
نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس  
داد:  ادامه  تهران  شهر  اسلامی  شورای 
 ۷۰ گنه شامل  ۷ وا ۱۰ رام قطار  همچنین 
گن نیز به صورت قطعات منفصله وارد  وا
و  مونتاژ  تهران  سازی  گن  وا شرکت  در  و 

راه اندازی خواهد شد. 
  اظهارات قابل تامل آقای وزیر 

اما وزیر کشور دیروز اظهارات قابل تاملی 
، در تشریح  داشت. احمد وحیدی وزیر کشور
گن های جدید به کشور و تأیید  روند ورود وا
گن های جدید، گفت: یکی از  کارشناسی وا
موضوعات جدی در دستور کار وزارت کشور 
گن ها و احداث خطوط ریلی  بحث تأمین وا
است که دولت در مجموع اهتمام جدی در 
این زمینه دارد. احمد وحیدی افزود: دولت 
طی ۳ سال اخیر منابع خوبی در رابطه با 
ایجاد مترو و خطوط اصلی اختصاص داده 
که با کمک شهرداری تهران در این رابطه 
وزیر  است.  شده  انجام  خوبی  اقدامات 
گن مترو  کشور ادامه داد: بی تردید تأمین وا
در دستور کار است و کارها روی روال است؛ 
اما زمان می برد؛ قطعا زمان طبیعی خود را 
دارد و از نظر زمانی عقب ماندگی نداریم. وی 
گن های جدید مترو در  ود وا کید کرد: ور تأ
چارچوب قراردادی بوده که قبلاً مدت ها رها 
شده بود؛ اما در دولت جدید فعال شده و در 
دستور کار و پیگیری قرار گرفته است و طبق 

روال خودش هم کار دنبال خواهد شد. 
  حناچی رد کرد

 وحیدی در حالی سعی دارد شهرداری 
گن نشان دهد  قبل را بی تفاوت به موضوع وا
که حناچی این ادعاها را رد کرده و گفته بود: 
واقع امر آن است که موضوع عقد قرارداد ۶۳۰ 
گن مترو که رسانه ای شده، اساسا مرتبط  وا
با مدیریت شهری فعلی شهر تهران نیست و 
به تلاش های مدیریت قبلی بازمی گردد، اما 
مدیران فعلی ان شاءا... آن را پیگیری نموده 
گن سازی،  و پس از انتقال و مونتاژ در وا

دستاورد آن را برداشت می کنند. ایرادی 
هم ندارد، مهم این است که قدمی برداشته 
شود و مردم از سایه سار خدمات بهره مند 
شوند. اینکه به نام چه فرد یا جریانی تمام 
است؛  بنیادین  اهمیت  فاقد  می شود، 
به رغم  را  خود  مسیر  سرانجام  حقیقت 
می کند.  پیدا  دست اندازها  و  موانع  همه 
گن تا به امروز کاملا  دلیل اینکه پروژه ۶۳۰ وا
اجرایی نشده، یکی به خاطر تحریم ها و عدم 
همکاری طرف فروشنده و دوم هم به خاطر 
عدم واریز سهم ۱۵درصدی پیش پرداخت 
را  ۱۵درصد  مبلغ  این  دولت  گر  ا است. 
پرداخت کند، پروژه نهایی می شود. حناچی 
ع  ع هم اشاره داشت: موضو به این موضو
که در دوره  مهم بعدی، قطار ملی است 
قبل، با همکاری جهاد دانشگاهی و معاون 
فناوری ریاست جمهوری چارچوب های فنی 
 ، و اجرایی آن تهیه شد. برای نخستین بار
ساخت  و  داخلی  طراحی  مهندسی، 
گنگ   ، گن ها، ترمز موتور های الکتریکی وا
وی، در ها و... در کشور ساخته شد و یک 
گن( با حدود ۸۰ درصد تولید  رام )هفت وا

داخلی پرده برداری شد. 
  درخواست چمران از وحیدی 

مهدی چمران ریاست شورای اسلامی 
شهر تهران اخیراً در حاشیه جلسه علنی 
جمع  در  تهران  شهر  اسلامی  شورای 
گن های جدید به  خبرنگاران درباره ورود وا
تهران گفته بود: مایه تأسف است که ماه ها 
از انعقاد قراردادها گذشته؛ اما در داخل 
ع  کشور موانع زیادی وجود دارد و موضو
هنوز به نتیجه نرسیده است؛ لذاامیدواریم 
وزیر کشور قاطعانه تصمیم بگیرد و جلوی 
کید کرده بود:  این توقف گرفته شود. وی تأ
تا امروز تأیید فنی برعهده مترو بوده؛ لذا 
امیدواریم وزیر کشور قاطعانه تصمیم بگیرد 
و جلوی این توقف گرفته شود. اینکه از این 
موضوع چه کسی نفع می برد نمی دانم اما 
اینکه چه کسی ضرر می کند باید بگویم همه 
ضرر خواهند کرد. به جای اینکه قدر بدانند 
و کمک کنند اینگونه کار را متوقف می کنند، 

لذا باید پاسخگو باشند. 


